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This site consists of two different parts which have yielded 
finds from both Greek and Roman times. The Necropolis of 
Pantalica, located near some open-air quarries, contains more 
than 5,000 tombs, many of which date back to between the 
13th and 7th centuries BC.
In the Necropolis there are remains from the Byzantine era, as 
well as the remains of the Anaktoron (Prince’s Palace).
The second part is instead ancient Syracuse, which includes 
Ortygia, the first nucleus of this city founded by Greek colonists 
who arrived from Corinth in the 8th century BC.
The site of the city (which Cicero called “the largest and most 
beautiful of all Greek cities”) still houses the remains of the 
Temple of Athena (5th century BC), later converted into a 
cathedral. The ruins of a Greek theatre, a Roman amphitheatre, 
and many other buildings are also visible. These testimonies 
substantiate the turbulent history of Sicily from the domination 
of the Byzantine Empire to that of the Bourbons, passing via 
Arabs, Normans, the domination of Frederick II (Hohenstaufen, 
1197-1250) and that of the Aragonese. Ancient Syracuse 
represents a testimony, unique of its kind, of the development of 
the Mediterranean civilization over three millennia.

Le site comprend deux parties différentes contenant des découvertes des 
périodes grecque et romaine. La nécropole de Pantalica, située près 
de carrières à ciel ouvert, contient plus de 5 000 tombes, dont beaucoup 
datent d’entre le XIIIe et le VIIe siècle avant Jésus-Christ.
La nécropole conserve des objets de l’époque byzantine, ainsi que les 
vestiges de l’Anaktoron (Palais du Prince).
La deuxième partie est l’ancienne Syracuse, y compris Ortigia, le premier 
noyau de cette ville fondée par des colons grecs arrivés de Corinthe au 
VIIIe siècle avant J.-C..
Sur le sol de la ville (dont Cicéron disait qu’elle était « la plus grande 
et la plus belle de toutes les cités grecques ») subsistent les vestiges 
du temple d’Athéna (Ve siècle avant J.-C.), transformé plus tard en 
cathédrale. Les ruines d’un théâtre grec, d’un amphithéâtre romain et de 
nombreux autres bâtiments sont également visibles. Ces témoignages 
attestent de l’histoire mouvementée de la Sicile, de la domination 
byzantine à celle des Bourbons, en passant par la domination arabe, 
normande, de Frédéric II (Hohenstaufen, 1197-1250) et aragonaise. 
L’ancienne Syracuse est un témoignage unique du développement de la 
civilisation méditerranéenne sur plus de 3 millénaires.
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